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Kommunaludvalget har i brev af 20. maj 2008 (KOU alm. del) stillet mig føl-

gende spørgsmål nr. 97, som jeg hermed skal besvare. 

 

Spørgsmål 97: 

 

"Er der nogen grænse for, hvor lidt en indehaver af en tilladelse til taxakørsel 

kan udnytte denne?". 

Svar: 

 

Efter taxilovens § 5, stk. 3 skal en taxitilladelse udnyttes af den, der har opnået 

denne, men der er ikke lovgivningsmæssigt fastsat nogen øvre eller nedre 

grænse for udnyttelsen af tilladelsen. 

De tilladelsesudstedende myndigheder, det vil sige Storkøbenhavns Taxinævn 

og kommunalbestyrelserne i kommunerne uden for Storkøbenhavn, skal ifølge 

taxiloven sikre en tilfredsstillende taxibetjening af offentligheden inden for de-

res område. Dette sker ved fastsættelse af det antal taxier, som skønnes nød-

vendigt for at opfylde lovens krav om en tilfredsstillende taxibetjening.  

De tilladelsesudstedende myndigheder kan endvidere stille nærmere krav om 

udnyttelsen af en tilladelse til taxikørsel eksempelvis ved i tilladelsen at fast-

sætte vilkår om, at den skal udnyttes i et nærmere fastsat omfang, at den skal 

udnyttes inden for nærmere fastsatte perioder af året, at den fortrinsvis skal 

betjene nærmere bestemte geografiske områder, eller at der skal benyttes et 

motorkøretøj over en vis størrelse (storvogn) eller med særlig indretning 

(indrettet med henblik på personer med handicap mv.). 
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